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Beslutninger: Kultur- og Virksomhedsudvalget den 1. juni 2004 i Ra-
adsalen

Åben

Fraværende: John Schmidt Andersen deltog ikke i behandlingen af pkt. 3,4,5 og 6.

Mødet slut kl.: 18.00
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Orientering og efterretning
a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3

b. Dagsordener/referater

c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
UM: Uddannelse 4
Skole og Samfund: Skolebørn 5

d. Orientering fra sundhedsområdet
Kommuneforeningen har fremsendt finansieringsaftale mellem amtets kommuner og Hospice i Ar-
resødal.

Pryts Rengørings- og haveservice er godkendt pr. 1.6.2004 som leverandør af praktisk bistand på
Ældreområdet. Der er nu i alt godkendt 3 private leverandører (Trasbo, Normas og Pryts) – alle er
godkendt som leverandører af  praktisk bistand.

http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51085&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51085&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51909&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51909&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,55819&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,55819&_dad=portal&_schema=PORTAL
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003915988
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e. Brevnyt

f. Ældrerådet

g. Biblioteket

h. Indbydelser til møder, kurser o.s.v.
Danmarks Biblioteksforening indbyder til konference ”Kultur på tværs” på Holckenhavn Slot 15.
september 2004 – tilmelding senest 11. juni
Frederiksborg Amts Sundhedsudvalg inviterer til temadag den 18. juni – tilmeldingsblanket er tidli-
gere fremsendt til udvalget.

i. Diverse
Uvelse Fritids Center har fremsendt regnskab for 2003.
Egnsmuseet Færgegården har fremsendt årsberetning og regnskab for 2003.

Sager til behandling

1 Økonomirapportering 2004/4
SAG NR.: 100014302

pech

Sagsfremstilling
Der er udarbejdet regnskabsrapport pr. 30.april 2004. Af et samlet budget på netto kr. 177,5 mill. er
der pr. 30. april 2004 forbrugt netto kr. 56,570 mill., svarende til 31,88 % af budgettet.
Forvaltningen har ingen bemærkninger.

Indstilling
At udvalget tager regnskabsrapporten til efterretning

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Taget til efterretning

http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003916881
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003916884
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003916882
http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100014302
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003913202
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2 Genoptagelse af sagen vedr. udbygning af Klubhuset i Uvelse
SAG NR.: 100001734

loha

Indledning
Der har gennem længere tid været arbejdet på en udbygning af daginstitutionskapaciteten i Uvelse.
Der var oprindeligt afsat kr. 3 mill. til en udbygning i Uvelse i 2004. Befolkningsprognosen i 2003
viste, at behovet for pasning kunne klares indenfor den samlede kapacitet i kommunen og den
planlagte udbygning blev derfor ikke iværksat.

Udvalget behandlede på mødet d. 3. februar 2004 sag vedr. den nye befolkningsprognose og de af-
ledte konsekvenser for skole- og pasningskapaciteten. Der var særligt fokus på situationen i Uvelse
efter de ændrede planforudsætninger (den øgede boligudbygning i Uvelse).

På baggrund af den reviderede befolkningsprognose for 2004 besluttede Kultur og Virksomhedsud-
valget på mødet d. 2. marts 2004, at sagen vedr. udbygning af Klubhuset i Uvelse (Krudthuset)
skulle genoptages.

Sagsfremstilling

Der arbejdes nu udfra en udvidelse til 50 enheder i Krudthuset. Der er pt. 20 enheder i huset, dvs.
der skal udbygges med 30 enheder.
Endvidere skal der tages højde for integration af dagplejen i Krudthuset.

Krog Hansens Tegnestue har udarbejdet forslag til ud- og ombygning af Krudthuset.
Forvaltningen vurderer, at der med det fremlagte forslag bliver tale om en meget funktionel indret-
ning af huset. Der er taget højde for, at huset skal kunne rumme såvel 0-2 årige som 3-5 årige. End-
videre er der taget højde for et lokale, som dagplejerne kan benytte.

Der er udarbejdet budget for den samlede ud- og ombygning af Krudthuset.
Den samlede anlægsudgift anslås til kr.  4.380.000

Krog Hansens Tegnstue har udarbejdet et alternativt forslag til ud- og ombygning af Krudthuset,
hvor der endvidere er taget højde for integration af børnene fra Stjernen. Stjernen blev oprettet 1.
august 2003 for at tilbyde en målrettet løsning for de børn, som har autisme eller massive kontakt-
vanskeligheder. Der er pt. 7 børn i tilbuddet, og de har midlertidige lokaler i sfo Byvang. Forvalt-
ningerne har udarbejdet uddybende notat om Stjernen. For at opnå den mest hensigtsmæssige ud-
nyttelse af de fysiske rammer i Krudthuset foreslås det, at der ved udbygningen i Krudthuset tages
højde for et lokale, som kan benyttes af dagplejen (1-2 dage om ugen) og 3 dage om ugen til en
særlig indsats til børnene i Stjernen.  Grundnormeringen i Børnehuset tilpasses efter antallet af børn
i Stjernen. Som udgangspunkt er normeringen på 50 enheder. Det foreslås, at to børn i Stjernen ned-
sætter normeringen med 1 enhed. (Eks. Vil 7 børn i Stjernen betyde, at børnehuset normeres til 47
enheder).

http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100001734
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003917101
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003912176
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Merudgiften ved anlægsudgiften til dette forslag er på i alt kr. 400.000
Den samlede anlægsudgift anslås til kr. 4.780.000

De foreslåede ændringer inddrager parkeringsarealet ved klubhuset. Der skal derfor etableres andre
parkeringspladser på området. Dette vil komme til at berøre den gamle boldbane mellem klubhuset
og Børnehuset Kornblomsten. Udgiften hertil indgår i det samlede budgetoverslag.

Efter forslaget om ud- og ombygning vil klubhusets samlede bygningsmæssige areal (incl. ligge-
hallen på 25 m2 ) være på 420 m2 . Slangerup Børnehave har et areal på 388 m2 .

Det samlede legepladsareal vil være på ca. 1.100 m2 . Arealet mellem vejen og huset er så smalt, så
det ikke kan indrettes til legeplads. Til sammenligning kan oplyses, at Slangerup Børnehave (som
også er normeret til 50 enheder) har en legeplads på 1.300 m2 . Dette er den mindste legeplads i
kommunen, hvor legepladserne gennemsnitlig er på ca. 2.500 m2 .

En tiltrængt og nærliggende udvidelse af  legepladsarealet vil inddrage arealet, hvor tennisbanen i
dag ligger.
Udvalget besluttede på mødet d. 6. januar 2004, at UFC overtager tennisbanen, med bemærkning
om, at Uvelse skole og Børnehuset Kornblomsten fortsat skal kunne anvende tennisbanen.

Teknisk forvaltning har udarbejdet et overslag over udgiften til udvidelse af legepladsen, incl. eks-
tra støjvold,  reetablering af tennisbane og anlæg af legepladsen:
Nyetablering af tennisbane = 250.000
Flytning af sti = 45.000
Støjskærm, 60 m = 170.000
Hegn = 25.000
Etablering af legeplads = 200.000
Den anslåede pris i alt  kr. 690.000

Der er endnu ikke udarbejdet tidsplan for etableringen, da der ikke er afsat budget til den samlede
anlægsudgift. Det forventes, at byggeriet vil kunne gå i gang omkring februar-marts 2005.
I byggeperioden vil det være hensigtsmæssigt, at børnene fra klubhuset passes i en pavillon ved
Børnehuset Kornblomsten.
Der er udarbejdet samlet budgetoverslag over udgifter til pavillonleje i byggeperioden.
Den anslåede pris for pavillonleje i byggeperioden er kr. 77.000.
Derudover bliver der en engangsudgift til transport af pavillonerne, etablering af el, vand og afløb
m.v. på kr. 73.000.
Samlede pris for pavillonleje og etablering kr. 150.000

Alternativt kan der søges om en tillægsbevilling i indeværende år. Byggeriet forventes dermed at
kunne igangsættes efteråret 2004.
På mødet i Kultur og Virksomhedsudvalget d. 5. august 2003 blev der nedsat et byggeudvalg for
udbygningen. Byggeudvalget har ikke været indkaldt til byggeudvalgsmøde.
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Teknik- og miljøudvalget besluttede på mødet d. 3. december 2003 at give en tidsbegrænset dispen-
sation frem til 1. august 2004 til at få etableret handicapvenlig indretning af bygningen. Der er kun i
mindre omfang udført ændringer af den nuværende bygning, idet forholdene vil blive tilgodeset i
den foreslåede om- og tilbygning.
Der skal derfor søges om en forlængelse af dispensationen for handicapvenlig indretning af bygnin-
gen.

Der er ikke taget stilling til de organisatoriske forhold omkring den nye institution. Der kan som i
de øvrige daginstitutioner ansættes en leder og en souschef, og etableres en selvstændig forældrebe-
styrelse for Krudthuset.

Alternativt kan der i overensstemmelse med tankerne i oplægget om distriktsledelse, som et forsøg
ansættes en afdelingsleder for Krudthuset. Den overordnede ledelse varetage af lederen af Børnehu-
set Kornblomsten, eller der udpeges en distriktsleder i Uvelse.

Økonomi
I år 2004 er der afsat kr. 557.000 til etablering af støjvold samt handicapvenlig indretning af klub-
huset. Dette arbejde er ikke påbegyndt.

Hvis udbygningen incl. udvidelse af legepladsens areal vedtages, bliver dette beløb ikke brugt.
Hvis udbygningen excl. legepladsudvidelsen vedtages, skal der bruges ca. kr. 80.000 til støjskærm,
der vil således være kr. 477.000,- tilbage af bevillingen
Hvis udvidelsen ikke godkendes skal handicapforholdene forbedres, og der skal opsættes støjværn.
Pris: kr. 287.000, rest af bevilling: kr. 270.000

Der er i år 2005 afsat kr. 600.000 til en påbegyndelse af udbygning i Uvelse.

Indstilling
Udvalget bedes tage stilling til følgende:

Forslag 1. Bygning
A. Institutionen udbygges til 50 enheder – samlede anlægsudgift kr. 4.380.000
B. Institutionen udbygges til 50 enheder med mulighed for integration af dagplejen og børn fra
Stjernen. Samlede anlægsudgift kr. 4.780.000

Pris for udvidelse af legepladsen: kr. 690.000
Pris for leje af pavilloner incl. engangsudgift i forbindelse hermed : kr. 150.000

Forslag 2.  Tidsplan
C. Forslaget om udbygning indgår i budgetforhandlingerne med forventet opstart af byggeriet fe-
bruar-marts 2005.
D. Der søges om en tillægsbevilling til udbygningen. Byggeriet forventes igangsat efteråret 2004.

Forslag 3. Organisation
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E. Den traditionelle løsning, er, at der ansættes en leder og en souschef. Der etableres en selvstæn-
dig forældrebestyrelse for Krudthuset.
F. Den alternative løsning er, at der forsøgsvis ansættes en afdelingsleder for Krudthuset. Den over-
ordnede ledelse varetages af lederen af børnehuset Kornblomsten, eller der udpeges en distriktsleder
i Uvelse.

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Ad. Forslag 1.
Udvalget anbefaler forslag B, der indebærer en udbygning som kan rumme et projekt for børn med
autisme/ markante kontaktvanskeligheder (Stjernen). Sendes til høring i forældrebestyrelsen inden
endelig beslutning.
Der indkaldes til byggeudvalgsmøde d. 3.8.2004.

Ad. Forslag 2.
Anbefales til økonomiudvalget, at der søges om en tillægsbevilling på kr. 4.200.000.

Ad. Forslag 3.
Udvalget anbefaler forslag F, der indebærer, at der ansættes en afdelingsleder for Krudthuset. Den
overordnede ledelse varetages af lederen af børnehuset Kornblomsten, og der etableres en fælles
forældrebestyrelse. Der tildeles en samlet normering til Kornblomsten og Krudthuset. Sendes til
høring i forældrebestyrelsen inden endelig beslutning.

3 Spørgeskemaundersøgelse af behovet for udvidelse af åbningstiden i dagplejen og daginsti-
tutionerne
SAG NR.: 100014998

loha

Indledning
Kultur og Virksomhedsudvalget besluttede på mødet d. 1.4.2004 at der skulle iværksættes en under-
søgelse af behovet for en udvidelse af åbningstiden i dagplejen og daginstitutionerne i Slangerup
Kommune.

Sagsfremstilling
Der er udleveret spørgeskemaer til alle familier med svarfrist d. 18. maj.

Resultatet af undersøgelsen vil blive udleveret og gennemgået på mødet.

Hovedkonklusionen er, at der kun er et begrænset behov for en udvidelse af åbningstiden.

http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100014998
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003911191
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Svarprocenten for dagplejen er på 30 og for daginstitutionerne på 45.

For dagplejeområdet har 5 ud af de 57 familier, som har svaret, angivet et behov for udvidelse af
åbningstiden. Dette behov er primært om fredagen.

For daginstitutionerne har 13 ud af de 184 familier, som har svaret, angivet et behov for udvidelse
af åbningstiden. Dette behov er mere diffust, dog fortsat primært om fredagen.

Fra Uvelse er der ikke afleveret spørgeskemaer, men alene oplyst til forvaltningen, at der ikke er
behov for udvidet åbningstid.

Skemaerne fra Børnehuset Møllevang indgår ikke i opsamlingen, da skemaerne først er afleveret d.
25.5. Der var i alt 28 besvarelser heraf angiver 1 familie et behov for udvidet åbningstid.

Slangerup Kommune har flere forskellige åbningstider på førskoleområdet.

Dagplejen tilbyder i dag følgende 4 forskellige åbningstider:
Mandag – torsdag 6.30-16.15 /fredag kl. 15.30
Mandag – torsdag 6.45-16.30 /fredag kl. 15.45
Mandag – torsdag 7.00-16.45/fredag kl. 16.00
Mandag – torsdag 7.15-17.00/fredag kl. 16.15

Daginstitutionerne har i dag følgende åbningstid:
6.30 til 17.30 (fredag til 16.30)

Øparkens Børnehave har en åbningstid der er 15 min. længere dagligt end de øvrige institutioner
(fra kl. 6.15 om morgenen). Der har tidligere været stor efterspørgsel efter denne åbningstid, men
behovet for tidlig pasning er aftagende.

Skovbørnehaven har en lidt kortere åbningstid – 7.00 til 17.00 (fredag til 16.30)

Sælen er et deltidspasningstilbud med daglig åbningstid fra kl. 8.00-15.00.

På sfo-området er flere forskellige pasningsmoduler. Den seneste lukketid er kl. 17.00.

Nettoudgiften til ekstra personaleressourcer ved en udvidelse af åbningstiden på 30 minutter dagligt
i en daginstitution er beregnet til ca. kr. 85.000 årligt.

Forslaget om udvidelse af åbningstiden rejser en række problemstillinger, der konkret skal tages
stilling til, hvis tilbuddet om udvidelse af åbningstiden iværksættes.

Det skal afklares, om der skal opkræves en særlig takst for alle børn, som er indskrevet i dagtilbud
med udvidet åbningstid – dvs. også for dem, som reelt ikke har behov for den udvidede åbningstid. I
dag baseres taksten på en gennemsnitsberegning af udgiften for området – således at der kun bliver
en takst for hvert område (0-2 årige, 3-5 årige).
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Hvis der indføres en forlænget åbningstid, vil dette være et kriterie, som skal indgå i anvisningen af
pladserne til den pågældende institution således, at forældre med behov for længere åbningstid får
fortrinsret til den pågældende institution.
Der skal samtidig tages stilling til om børn er sikret en plads i den pågældende institution, selvom
familiens pasningsbehov ændres.

Indstilling
Udvalget bedes tage  stilling til, om der skal arbejdes videre med forslaget om udvidelse af åb-
ningstiden.

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Udvalget beslutter, at sagen udsættes til mødet i september 2004.

4 Juniorklubben fremsender ansøgning om navneændring
SAG NR.: 100015819

loha

Indledning
Ungdomsskolens bestyrelse behandlede på mødet d. 26. april 2004 forslag om navneændring for
Juniorklubben.

Sagsfremstilling
Bestyrelsen fremsender ønske om navneændring fra ”Juniorklubben Slangerup Kingo Fritidscenter”
til ”Juniorklubben Toppen”.

Indstilling
Juniorklubbens navn ændres til Juniorklubben Toppen.

Tidligere indstilling/beslutning

http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100015819
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003917353
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Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Godkendt som indstillet

5 Ansøgning om tilskud til portoforhøjelse - Historisk Forening
SAG NR.: 100013735

bekr

Sagsfremstilling
Historik Forening fremsender ansøgning om tilskud til dækning af portoudgiften i forbindelse med
distribution af foreningens medlemsblad.

Foreningen begrunder deres ansøgning med den stigende portoforhøjelse.

Foreningen modtager ikke kommunalt medlemstilskud via folkeoplysningsloven, da deres med-
lemssammensætning ikke er berettiget hertil.

Økonomi
Der søges om et tilskud på kr. 7.600,-.

Forvaltningen kan oplyse, at der resterer kr. 97.927 på kontoen for øvrige kulturelle formål.

Vurdering

Indstilling
At udvalget tager stilling til ansøgningen fra Historisk Forening.

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Ikke godkendt. Der gives ikke tilskud til portoforhøjelser.

6 Budget 2005 og overslagsår.
SAG NR.: 100015118

pech

Sagsfremstilling

http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100013735
http://slangeintra/opus2000/DocContent.asp?DocID=003914508
http://slangeintra/opus2000/expanded.asp?Type=0&Ident=SAG100015118
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I følge tidsplan for budgetarbejde 2005 og overslagsår kan udvalgene fremsende forslag om aktivi-
tets- og/eller serviceændringer til Planlægningskontoret senest den 12. august.
Forvaltningen ønsker en indledende drøftelse af budgettet med henblik på, at udvalget  fremkommer
med indstilling på udvalgsmøde 3. august.
I drøftelsen henvises til udleveret årsredegørelser for 2003 - og tidligere politiske udmeldinger på
børnepasningsområdet.

Indstilling
At udvalget drøfter budget 2005 og overslagsår.

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 1.juni 2004
Taget til efterretning

Eventuelt

                                                
1 http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51085&_dad=portal&_schema=PORTAL
2 http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51909&_dad=portal&_schema=PORTAL
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